

Handicaprådsmøde - dagsorden

Dragør rådhus, HAVNESTUEN, mandag den 6. marts 2023 kl. 17-19:

Deltagere:

Jeanet Barth (formand)
Nicolaj Bertel Riber (næstformand)
Britt Helen Krogh
Tonny Bengtsson
Stig Neuman
Helle Barth
Henrik Aagaard
Asger Villemoes Nielsen (referent)

Referat:

1. Godkendt
2. Godkendt
 - a. Jeanet Barth læste årsberetningen op for deltagerne og sluttede af med en tak til alle for et godt samarbejde.
 - b. Jeanet Barth kommer på SSAU tirsdag 7.3.2023 og fremlægger årsberetningen til orientering. Efterfølgende bestiller SSAU en sag til april mødet med videre beslutningsgang til Kommunalbestyrelsen.
3. Handicappolitikken. Der blev givet en status på handicappolitikken ud fra det feedback, der blev givet på workshoppen 3.12.2023.
 - a. Jeanet Barth kommenterede på den og sagde, at status skal indgå i en ny workshop, hvor vi kunne få flere borgere på og flere tilkendegivelser samt mulige konstruktive løsninger til. Der skal flere fysiske foldere ud på institutioner og andre steder med relevans.
 - b. Helle Barth spurgte til, om der er arbejdet med kvalitative mål? Og Stig Neumann svarede, at der er arbejdet med fx svømmehallen samt kommenterede.
 - c. Det blev foreslået af Nicolaj Riber og Helle Barth, at bilaget kunne komme på SSAU, hvor der kunne tages en politisk reaktion på feedbackundersøgelsen i et forsøg på komme videre. NR opsummerede, at det kommer på SSAU, der så giver et bud på, hvorledes vi kommer videre herfra.
4. Dragør Handicapråd tilsluttede sig FOU's listede punkter, men var dog uenige i, at det skulle koste mere at have handicap hold end almindelige hold.
5. Henrik Aagaard gennemgik økonomien.
 - a. Igangværende tiltag: 2021-22 – signalanlægget kommer op i uge 13, ultimo marts. Derefter lægger Vej & Park de taktile fliser. Der var 69.500 kr. der blev overført til 2022, og sammen

med de "nye" 104.000 giver det 173.500 kr., hvoraf disponeres 145.000 til signal og fliser. Rest fra 2022 beløber sig til 28.500 kr., der også søges overført til 2023.

- b. Nye tiltag: For 2023 er der 104.000 kr. samt evt. overførte midler fra 2022. Henrik omdelte den reviderede emneliste vedr. anlæg, hvor bl.a. prisen for automatiske døråbnere ifm. ABA-anlæg var revideret til 1/3 af det oprindelige overslag.

Helle Barth mente, at man i KBEU ifm. de nye busser havde hørt, at de har en anden tilkørselsform, der gør det billigere, og som består i en hævet flade, som bussen kan "hælde sig imod"? Henrik forklarede, at anlægspuljen for handicapvenlige tiltag bl.a. er tænkt til at bruges til fx denne type tiltag. Jeanet Barth spurgte til, om det er hensigtsmæssigt at bruge alle midler på denne måde, da det ikke er undersøgt, i hvilket omfang det overhovedet er handicappede, der bruger påstigningen på disse buslinjer. Stig Neumann kommenterede, at det er en anelse mal-proportioneret, at det er pengene fra handicapvenlige tiltag, der skal bruges på busstop, og at disse midler burde findes andre steder. Nicolaj Riber anbefalede et A-skema til budgetforhandlingerne. Tonny henviste til Odense, der har opfundet en glimrende løsning.

Det blev besluttet, at det af Henrik omdelte emnebilag kunne komme på næste Handicap-rådsmøde den 8. maj.

6. Svømmehal. Britt og Jeanet har lavet filmen, som Henrik Aa. har fået. Det har været forsøgt at forklare personalet, hvorledes man kan assistere – og efter en dialog med Andy er der udbedret noget, fx håndtag i handicapfamilierummene, men ikke det hele er ok, da gangbarren ikke går hele vejen, som ønsket. Personalet fortæller, at borgerne/borgernes hjælpere selv skal benytte liften, hvilket øjensynligt er videregivet fra daværende halinspektør.

Rådet ønskede at invitere Lazo til næste møde den 8. maj.

7. Handicapparkering: Jeanet orienterede om, at handicap-rådet har et stort ønske om flere handicap-P-pladser. Der skal være flere muligheder for parkering for dårligt gående, fx på Kongevejen og Strandjægervej nr. 3 v. Enggården. Også gerne en ekstra ved Dragør museum og på St. Maglebytorv, samt Vestgrønningen og Bymandsgade, gerne med tidsafgrænsning.

Helle Barth kommenterede, at Enggården er bekendt, bl.a. via BOP, og at der kigges på det. Nicolaj Riber tilføjede, at der politisk er bestilt en stor tilgængelighedsanalyse for *hele* Dragør kommune.

Henrik Aagaard gjorde opmærksom på, at der generelt er stort parkeringsbehov på de offentlige eller offentligt brugte bygninger som fx Wiedergården, biblioteket osv.

Stig N. sluttede punktet af ved at tilføje, at tidsbegrænsning burde kunne løse noget af problematikken og anerkendte, at det faktisk er kompliceret.

8. Biblioteket: Jeanet spurgte til valget af biblioteksfilialen Sadolins Hus frem for biblioteket i Hollænderhallen. Nicolaj Riber erkendte, at der ikke er noget godt svar, men at det er forhandlingsresultaternes bagside. Jeanet Barth refererede til det paradoksale i, at man med beslutningen i dette valg gik imod sin egen handicappolitik.

9. Ledelinjer: Jeanet Barth spurgte til lægningen af den nye ledelinje på Kongevejen, bl.a. fordi der nu kommer karambolage med stole og borde, der placeres fra serveringsstederne. Det bliver undersøgt, om der er pligt til at lave ledelinjer ind i forretninger, hvor der er for langt fra buen til indgangsdøren på diverse forretninger. Henrik Aa. og Jeanet B. kigger på det sammen for at blive helt sikre på de faktuelle forhold. Og fremover må forvaltningen blive bedre til at høre Handicaprådet forlods.
10. Skovture 2023: Der er et stort ønske om, at der skal bevilges liftbusser til alle ture, hvilket Centerchefen nikkede til, og det bør kunne arrangeres. Det tager Nicolaj Riber og Asger VN med centerchefen.
11. "God adgang" er en forening, der er nedsat af Horesta, VisitDK og Danske Handicaporganisationer, der er en slags "grøn smiley" for tilgængelighed. Man kan være medlem og ansøge om specifikke steders godkendelse som "svanemærkede" ift. adgang for handicappede. Vi kigger på det.
12. Kommende møder besluttet som foreslået i dagsordenen.
13. Evt.

Stig Neumann spurgte til "politisk beslutning" – hvad er det egl., når man taler budgetter?